
Verslag landbouwraad 21 november 2024 

1. Goedkeuring vorig verslag 
 
We staan even stil bij het overlijden van Lieven Mabesoone. 
 
Resultaten gemeenteraadsverkiezingen zijn opsteker voor landbouwsector. 
Miguel Gheysens is als toekomstig schepen ter kennismaking ook uitgenodigd voor deze 
vergadering. 
 
Er zijn geen opmerkingen bij vorig verslag. 
 

2. Landbouwkalender 2025 
 
Els Cokelaere (DVV Westhoek) licht toe. 
De kalender was een samenwerking tussen OCMW, DMW, CAW en Eerstelijnszones. 
Uit bevraging blijkt dat laagdrempeligheid belangrijk is, vandaar het idee van kalender, 
met behalve landbouwtechnische info, ook heel wat sociale info en nuttige links rond 
welzijn. 
 
Ook zijn er nog bijeenkomsten voor gemeentelijke aanspreekpunten voorzien met oog op 
opvang van signalen en doorverwijsfunctie. 
 
Bedoeling is om erover te spreken met elkaar, kalender kan hulpmiddel zijn. 
 
Ook voor 2026 zal wellicht kalender opgemaakt worden. 
 
Opmerkingen 
Erfbetreders zijn belangrijke schakel, kunnen deze niet ingeschakeld worden? 
Zijn hier gegevens over? 
Kan inderdaad wellicht beter.   
Ook bredere vorming is absoluut wenselijk om signalen op te vangen en correct mee aan 
de slag te gaan. 
Suggestie om aan o.a. veeartsen toelichting te geven? 
 
Wat met toezichthouders die landbouwonvriendelijk en ‘zonder ellebogen’ op het erf 
komen ter controle. 
Er is inderdaad nog veel werk aan de winkel qua vorming.  Boeren op een Kruispunt doet 
hier wel haar best voor. 
 
Hoe gaan we de kalender bedelen? 
Spontaan bieden zich enkele vrijwilligers-leden aan die voor de bedeling van één of 
meerdere gemeenten willen instaan. 
Omwille van privacyredenen (GDPR) kunnen we helaas geen adressen (zelfs niet zonder 
naam) bezorgen.  De dienst zal wel een straatnamenlijst bezorgen opdat er niet dubbel 
bedeeld wordt. 
 
 



 
3. Inagro – landschappelijke bedrijfsintegratie (Wout Heusequin) 

 
Brochure wordt bedeeld 
Inagro - Bedrijfsontwikkeling en integratie (samen met Katleen Storme) 
 
Typisch West-Vlaams landschapsbeeld 
Invulling met bomen, hagen. 
Ook belang biodiversiteit, klimaatrobuustheid. 
 
vb Italiaanse populieren, zijn uitheems maar ook de maatschappelijke visie is gewijzigd, 
integratie moet hier op inspelen 
 
De opmaak van een landschappelijk integratieplan is een verplicht onderdeel van een 
omgevingsvergunningsaanvraag.  Landschappelijk integratieplan bestaat uit een 
beplantingsplan (welke soorten, afstanden, beheer …), dat ook bindend is 
Het is zeker niet bedoeling om alles vol te planten, of de bedrijfsvoering in gedrang te 
brengen.  Bedrijf en landschap moeten een dynamische geheel vormen. 
Wordt vanuit Inagro ter plaatse besproken met landbouwer, is steeds maatwerk. 
 
Speerpunten:  
*vergunningenbeleid (klasse 1, opgedeeld verschillende cat. A+, A, B met elk specifieke 
vereisten. 
* Visie op landschappelijke integratie (o.a. geheel van bedrijf vanuit elke hoek, alle 
zijden).  Herhaling aanwezige soorten, streekeigen, onderhoudsarm, geen hinder 
bedrijfsvoering… 
* Handhaving: via borgregeling (terug met interest) en controle voor vrijgave en ook 
opvolging (ook vanuit provincie, ook nadien wel opvolging door provincie) 
 
Subsidies: 
* Provinciale  plantgoedsubsidie (voor kleinere aanplantingen), na beplanting uitbetaald. 
* NPI via VLIF (100% terug, voor grotere aanplanten, wel omslachtige procedure, maar 
Inagro kan ondersteuning bieden).  Bedrag is gelimiteerd. 
* Ook ondersteuning Regionaal Landschap (Behaag het landschap) 
www.behaagjetuin.be 
* Toelagen stad Ieper voor onderhoud knotbomen, hagen…  Premie voor onderhoud 
kleine landschapselementen voor landbouwers - Stad Ieper 
 
 
Brochure bevat heel wat nuttige links en contactgegevens Wout. 
 
Vragen 
Wat met uitval van bomen? 
Is vergunningsplichtig. Moet dit via omgevingsloket? 
 
Best vooraf informeren bij de dienst Ruimtelijke Ordening!   
Het vellen van hoogstammige bomen (= minstens 1m stamomtrek op 1m hoogte) is 
steeds vergunningsplichtig; er dient dus een omgevingsvergunning aangevraagd. 

http://www.behaagjetuin.be/
https://www.ieper.be/premie-voor-onderhoud-kleine-landschapselementen-voor-landbouwers
https://www.ieper.be/premie-voor-onderhoud-kleine-landschapselementen-voor-landbouwers


Info over de procedure: Vergunning voor het vellen van bomen - Stad Ieper 
 
Vraag om oude populieren weg te nemen (een andere rij werd al aangeplant ruime tijd 
geleden).  Te verduidelijken in de aanvraag. 
 
Kan het door Inagro opgemaakte integratieplan nog worden gewijzigd door andere 
instanties? 
Ja, dat kan; bepaalde accenten worden gelegd. De vergunningverlener kan, al dan niet op 
aangeven van betrokken adviesinstanties, het opgestelde plan aanvullen of wijzigen. 
Het kan in principe ook dat tegen het besluit in beroep gegaan wordt, zowel door andere 
instanties als door de aanvrager zelf. 
 
Opmerking: in Ieper loopt het waarborgsysteem volledig via de stad en niet via provincie 
omdat er reeds sinds 2009 een stedelijke verordening bestond. 
De waarborg wordt berekend in functie van de oppervlakte van het gebouw/constructie 
en bedraagt 1 EUR/m² en minimaal 1.250 EUR. 
 
Een beplatingsplan rondom het gebouw is een nieuw gegeven? Kan dit de bedrijfsvoering 
niet in gedrang brengen? 
Hier wordt wel maximaal rekening mee gehouden.  Op het plan kan men ook eventueel 
toekomstige gebouwen intekenen. Ondervangen door tijdelijk struiken te voorzien ipv 
bomen die nadien kunnen weggenomen worden. 
 

4. Blue Deal project inbuizen weggrachten 
 
Het oorspronkelijk ingediende BlueDeal project (plaatsen wadi’s ter compensatie 
ophogingen) blijkt in de praktijk niet te werken.  Een gewijzigd projectvoorstel is daarom 
ingediend en ook goedgekeurd. 
Het betreft het opnieuw openleggen van weggrachten in Voormezele en Sint-Elooi. 
Een eerste ruwe inschatting geeft aan dat in dit gebied ruim 2 kilometer aan inbuizingen 
zou geopend kunnen worden.  Het gaat om smalle, niet gebruikte toegangswegen naar 
landbouwpercelen, maar ook inbuizingen en soms onterecht in gebruik genomen 
openbaar domein aan particuliere eigendommen. 
 
Dit wordt nu verder in detail uitgewerkt door de BlueDeal medewerker van het Regionaal 
Landschap en zal dan -een stuk concreter- nog teruggekoppeld worden aan de 
landbouwraad voor advies. 
 
De landbouwraad heeft grote bedenkingen bij dit project: 
- De ingebuisde stukken berm dienen veelal als uitwijkmogelijkheid op de smalle 

landbouwwegen 
- Er wordt gevreesd voor onveilige toestanden, ook ten aanzien van zwakke 

weggebruikers (bvb. Blérotstraat: zeer smal, zonder uitwijkmogelijkheid gevaarlijk) 
- De raad wil absoluut verder betrokken zijn bij dit project.  Bij voorkeur beginnen bij 

particulieren en hier de reacties afwachten. 
- Het samenvoegen van kleine duikers tot één grotere op betere locatie zou wel 

geapprecieerd worden, maar zou geen extra kost mogen zijn voor de betrokken 
gebruiker.  Ook de nog verder te onderzoeken ‘compensatie’ wordt wel positief 

https://www.ieper.be/vellen-van-bomen


beoordeeld 
 

5. Planning ruimen baangrachten 
 
Navraag bij de technische dienst leert dat er om budgettaire reden dit jaar geen 
ruimingswerken zullen uitgevoerd worden. 
De werken worden wellicht verplaatst naar maart 2025.  Daarbij zouden de straten ten 
oosten van Ieper (Pilkemseweg, Briekestraat, Wijngaardstraat, Hemelrijkstraat, 
Vanheulestraat, Moortelweg en Hogeziekenweg) op de planning staan. 
Net zoals vorige winter zullen de landbouwers tijdig verwittigd worden omtrent de 
werkwijze en de mogelijkheid om het slib zelf af te voeren. Ook zal voorafgaand het 
zwerfvuil grotendeels verwijderd worden. 
 
 

6. Statuten evaluatie/wijziging 
 
Zoals voorzien dienen de statuten geëvalueerd. 
Wijziging wordt voorgesteld mbt aanwezigheid van mandatarissen in de raad.  Het is 
beter, net zoals in andere raden, dat mandatarissen geen deel kunnen uitmaken van een 
adviesraad. 
Een aangepast werkdocument wordt nog eens doorgestuurd naar iedereen. 
Het einddocument zal dan moeten voorgelegd worden aan de gemeenteraad van 
februari 2025. 
 
Het is wenselijk om een geografische spreiding van de leden te hebben. 
 
Danny Metsu geeft aan dat hij zijn ontslag heeft ingediend als lid van de landbouwraad 
wegens zijn toekomstige schepenambt.  Een nieuwe afgevaardigde namens ABS zal nog 
aangeduid worden. 
Lies Sampers wacht tot na de beëdiging, maar zal dan ook haar ontslag indienen. 
 
Driejaarlijks bestuur wordt weggelaten. 
Discussie omtrent twee opeenvolgende termijnen als voorzitter.  Er moet wel een 
geschikte kandidaat gevonden worden.  Anderzijds: een nieuwe dynamiek kan ook goed 
zijn. 
 
Toelage van 2.000 EUR lijkt weinig.  Verder te bespreken met het nieuwe bestuur. 
 
Verzekering: de regeling voor adviesraden wordt nog eens met de bevoegde dienst 
nagetrokken. 
 

7. Kerstparade 
 
Za 21/12 
Vraag van politie om verkeer te helpen regelen, kruispunten afzetten om geen 
bijkomende tractoren toe te laten. 
Er zijn 80 tractorplaatsen voorzien 
Nummeren van parkeerplaatsen voor de ingeschrevenen? 
 



Bij Valcke al starten met controle (nummers) 
Twee stopplaatsen voorzien Kemmelseweg en Zillebeke tussen twee rotondes 
hergroepering om niet te lang te moeten afsluiten. 
 
Best parkeervebod aanvragen Melkerijstraat Dikkebus!! Anders verkeersonveilig.  Nog 
beter om deze straten te vermijden en Ouderdomseweg/Hallebast nemen! 
 
Zweerdstraat als alternatief! 
 
Traject ong. 21km 
 
Oproep dat iedereen aanwezig is om wat toezicht uit te oefenen. Duidelijk zijn als 
seingever (fluojas) 
 
Voorlopig dertigtal inschrijvingen. 
 
Wat met Sabam? Er zou overeenkomst zijn met organisaties. 
 
Parking op St Maartensplein. 
Start aan Valcke, liefst iedereen hier verzamelen en dan daar verder afspreken. 
 


